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Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!  Gratulálok a  Testvéreknek,  hogy valahogy ide tudtak jönni.  /Maratoni
futóversenyt rendeztek ma Budapesten/ Úgy látszik, hogy az ilyen mesterséges akadályok jól
jönnek, mert ezeket le kell győzni. Ha az embernek ez sikerül, akkor már valami történt!
Viszont ezen a mai vasárnapon egy sokkal, de sokkal nagyobb akadályról van szó!

Mit kell tenni,
hogy az ember elnyerje az örök életet?

Ma több születésnapost ünnepelünk. Imre Atya be is mutatta őket. Kedves Anna, jöjjön ide
mellém, Annának holnap lesz a 90. születésnapja. Kedves Levi, állj ide mellém. Levente, aki
ma 18 éves és régi ministránsunk. Fanni, Levente ikertestvére, aki a Kodály Zoltán iskolába
jár, ma nincs itt, mert egyházi szereplése van. Itt ez az önkéntes kislány ma 24 éves, ő segít az
idős beteg embereknek, hogy át tudjanak jönni a kórházból ide vasárnaponként a szentmisére.
Nagyon köszönjük ezt neked.  Imike ma 8 éves, ő is már ministrál.  Szeretettel köszöntjük
őket, holnap lesz a születésnapjuk. Isten éltessen minden ünnepeltet!

Annától meg lehetne kérdezni: mit tett azért,  hogy elnyerje az örök életet? Leventének és
Fanninak is  föl  lehetne tenni  a  kérdést:  mit  tesztek,  hogy elnyerjétek az  örök életet?  Ma
hallotok arról, hogy mit kell tenni azért, hogy ez sikerüljön! Isten éltessen minket is, akik
szeretnénk valami okosat  megtudni  ezen a  mai  vasárnapon is  Jézus  Krisztustól!  Tartsunk
önvizsgálatot, hogy méltóképpen ünnepelhessük az Úr szent titkait!

Szentbeszéd
Mit kell tennem,

hogy elnyerjem az örök életet?

Kedves Testvérek! Vajon van-e ember ma a keresztények között, aki ezt a kérdést fölteszi
magának?  Mintha  ez  kimaradna  az  életünkből!  Ez  a  világ,  amelyben  mi  élünk,  ezt  a
gondolatot mintha kitörölte volna! Modernebbek a hittankönyvek is. Szüleink, nagyszüleink
korosztálya  tanulta  a  kiskatekizmust.  Ma  már  modern  katekizmusok  vannak.  Abban  a
kiskatekizmusban  az  első  kérdés  így  hangzott:  mit  kell  tennem,  hogy elnyerjem az  örök
életet? A kiskatekizmus válaszolt is rá: meg kell ismerni az Istent, az ő törvényeit és ezek
szerint élni! Ilyen egyszerű, mondhatná akár az ember!

Még ha nem is tettük fel magunknak soha sem ezt a kérdést,
a mai vasárnapon szembesüljünk vele!

A gazdag ifjú története
Jézus találkozott egy fiatalemberrel. A fiatalember egy sajátos pózban leborult Jézus előtt.
Szokatlan, főleg abban a világban, hiszen Jézussal kapcsolatosan nagyon sok kétség és kétely
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terjedt, miközben nagyon sok jó is. Ez egészen természetes az Ő esetében! Krisztus két világ
határán él, egy régi világot hordoz magában és egy új világ születéséről rendelkezik!

Jó Mester
A fiatalember  azt  mondja:  Jó  Mester!  Már  a  megszólítás  is  egészen  szokatlan,  Jézus  is
visszautasítja!

Egyedül jó az Isten!

Már abban a világban is, amikor valakit így szólítottak meg, az olyan valaki volt, aki sok jót
tett és ezért tartották jónak! Jó az lesz, aki jót tesz! Jézus nagyon óvatos volt, amikor ez a
fiatalember így szólította meg. Jézus ezt a fogalmat nagyon szépen a helyére tette! Legalább a
mi gondolkodásunkban, a keresztények gondolkodásában 

legyen helyén ez a fogalom is!
Egyedül jó az Isten!

Mit kell tennem, hogy elnyerjem az örök életet?
A fiatalember ezt  az  egészen szokatlan kérdést  teszi  fel  Jézusnak!  A zsidóknál  az volt  a
vélekedés, hogy aki zsidó, az eljut az örök életre! A zsidók gondolkodása szerint az, hogy ők
zsidónak születtek, ez predesztinálja őket az örök életre. Jézus nem bonyolódik bele ebbe a
kérdésbe, hanem azt mondja:

Valami még hiányzik neked!

Egy  másik  szentírási  helyen  ugyanez  a  történet  így  szerepel:  valamit  még  tenned  kell.
Ugyanakkor azt halljuk, hogy az üdvösséget ajándékként kapjuk. De az embernek valamit
mégis kell  tenni,  csak az embernek tudni kell,  hogy nem azért  kapja az örök életet,  mert
valamit tett, hanem ajándékképpen kapja, de a tett szükséges!

A  zsidó  vallástörténet  szerint  itt  felnőttkorba  jutott  fiatalemberről  van  szó.  A  zsidóknál,
amikor a felnőttkorba eljut a fiatal, akkor úgy hívják, hogy a törvény fia, ez azt jelenti, hogy a
fiatal  akkor  magára  veszi  az  apák,  a  felnőttek  igáját.  Ez  nem  más,  mint  a  törvények
megismerése és a törvények szerinti élet. Jézus mondja a törvényeket, ő válaszol: ezt mind
megtettem, tehát a törvénynek jó fia is volt. Valami még hiányzik neked, mondja Jézus!

Itt jutunk el a tettek világába, amikor Jézus azt mondja: 
menj, add el, amid van és jöjj, kövess Engem!

Nagyon izgalmas jézusi válasz, mert a zsidóknál a jólét, a javak bősége - gazdag volt, ahogy
hallottuk – azt jelentette, hogy ez egy jó ember. A zsidók úgy gondolták, hogy aki gazdag, az
azért gazdag, mert Isten megjutalmazza, mert jó ember. Aki a zsidóknál elszegényedett, arra
azt mondták, a bűnének következménye. A zsidó gondolkodásból Jézus ki akarja vezetni ezt a
fiatalembert és egy új irányba elindítani! Add el, amid van és kövess Engem! Itt találkozunk
egészen sajátosan azzal a vadonatújjal, amit Jézus megjelenít:

Az elveszítve megtalált élet!
Ha a javak birtoklására gondolunk, hiszen gazdag volt,

akkor vagy ragaszkodni a javakhoz,
 vagy rábízni magát Jézusra!
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Jézus üzenete: elveszítve megtalált élet! 
Lemondani a javakhoz való ragaszkodásról,
ezáltal megszerezni egy szabadságot, ami szükséges ahhoz, 
hogy rábízza magát az ember Jézusra!

Itt két kérdéssel találkozunk 
Egyik a gazdagság, ami megjelenik ebben a történetben és sajátos értelmet nyer.
A másik Jézus követése, ami a szegénység! Jézus értünk szegénnyé lett, halljuk az
evangélium üzenetét. A keresztény ember krisztuskövető, a szegény Krisztus követője
szolgálatban, hogy jókat tesz, jócselekedetei vannak!

A gazdagság kérdése
Jézus a gazdagságot, a javakban való bővelkedést nem mondja rossznak, de egyet megjegyez. 

Nehéz a gazdagnak bejutni Isten országába!

Jézus nem azt mondja, 
hogy nem lehet! Nehéz! Olyan nehéz, 
mint a tevének átmenni a tű fokán!

A képet  kell  értelmezni.  A jeruzsálemi  óvárosba  bevezető  kapuk abban az  időben kicsik
voltak.  Majdnem  olyan  kicsik,  mint  Betlehemben  a  Jézus  Születés  templom  kapuja,  az
embernek meg kell  hajolnia,  hogy be tudjon lépni.  A teve a legnagyobb állat  ott,  azon a
vidéken. Ráadásul teherhordó állat. Mit pakolnak fel a tevére, háromszor olyan széles lesz,
mire megpakolják. Amikor így odaér a kapuhoz lehetetlen, hogy be tudjon rajta menni. A
szentírásmagyarázók értelmezgetik ezt, hogy a tevéről a terheket le kell szedni, akkor a teve le
tud térdelni és akkor valahogy becsúszik. Jézus nem erre gondol és a szentírásmagyarázók is
mondják, hogy ne válaszként fogadjuk el ezt, de érdekes válasz. 

Nehéz a szűk kapun egy ilyen állatnak bejutni. A gazdagnak nehéz bejutni, mi mindent kell
esetleg  levenni,  lerakni  róla.  Ezt  minden  gazdag  eldönti  és  akkor  becsúszik  valahogy  a
mennyek országába. Itt erről van szó. Ez az egyik kérdés.

A szegény Krisztus követése
A  szegénységet  is  értelmezni  kell.  Jézus  értünk  szegénnyé  lett,  ezért  ez  követendő  út!
Követendő életforma legalább is a keresztények számára. Mit jelent a szegénység? A válasz: 

elég annyi, ami éppen elég! 
Ez a szegénység!

Nem nyomorról van szó! Nem arról van szó, hogy Jézus koldusbotra akar juttatni mindenkit.
Ő sem volt koldus. A szegénység azt jelenti, hogy az ember minden erejét bevetve elő tudja
teremteni magának, ami éppen szükséges! De többre nem vágyakozik, mert talán a többi nem
is  az  övé!  A  többi  azoké,  akik  nem képesek  testi,  lelki  erejüket  megfeszíteni,  mert  így
születtek, mert betegek, fogyatékkal élők, stb. A többi valószínű jézusi gondolkodás szerint az
övék! A kapitalistákról most nem beszélünk, az egészen más világ. Itt nem szociológiáról van
szó, hanem evangéliumról.

Jézus azt mondja, aki el akar jutni Isten országába,
az a szegény Krisztus nyomán kell, hogy elinduljon!
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Kockázatos vállalkozás az egész kereszténység! Valószínű, a modern világ kereszténysége
ebbe  bukott  bele.  Jó,  ha  ezt  magunkban  tudatosítjuk!  Nem  kell  semmi  mára  igazából
gondolni! Ez az én privát véleményem! A világ javainak újrafelosztása kezdődött el ezzel a
hatalmas áradattal, amivel ma szembesülünk. A vége szerintem nincs is olyan nagyon messze!
De ez megint egy másik kérdés.

A kérdés: miképpen juthat el az ember az örök életre?
Ezt a kérdést kell magunkban tisztázni az eddig elmondottak alapján! Mit jelent számomra az
elveszítve megnyert élet? Itt van arról szó, hogy milyen a kapcsolatom a javakkal? Már Jób
fölismerte az Ószövetségben: mezítelenül jöttem a világra és úgy is megyünk el! A német
mondja: a halott ember ruháján nincs zseb.

Alapvetően arról van szó, hogy milyen a kapcsolatunk a javakkal!
Ragaszkodunk azokhoz, vagy jobban ráhagyatkozunk Istenre!

Ha keresztények vagyunk, akkor ez az irány!

Ha  ma  megkérdeznénk  az  embereket,  hogyan  gondolkodnak  erről  a  kérdésről,  akkor
valószínű ilyeneket mondanának, hogy hát meg kell alkudni, illeszkedni kell a világhoz. Be
kell  rendezkedni  túlélésre,  biztosítani  kell  magunkat,  ami  a  javak  felhalmozását  jelenti.
Hogyan  tudunk  biztosítani  mindent  magunknak,  gyerekeinknek?  Talán  ilyen  válaszokat
adnának az emberek. Mindezen biztosítások elérésében elfogy az energiájuk. Minden gondjuk
e körül forog.

Amikor mi erre a kérdésre válaszolni akarunk, akkor mindegyikünknek önmagának ezeket a
kérdéseket  kell  feltenni,  mert  úgy  tűnik,  hogy Jézus  evangéliuma a  mi  számunkra  olyan
tanácsféle.  Vallásosak  vagyunk,  de  az,  amit  az  evangélium  mond,  az  tanács.  Van,  aki
elfogadja ezt a tanácsot, van, aki nem fogadja el! Nem! Aki el akar jutni az életre, ami most
kezdődik, az örök élet, a mennyek országa e világban kezdődik, tanítja a Biblia! Az örök élet
megkezdett földi élet! Ez nem úgy van, hogy halálunk után valami fantázia világ elkezdődik.
Nem!

A földi élet megkezdett örök élet!
Nem evangéliumi tanács, ha igen, akkor igen, ha nem, akkor nem!

Aki követni akar, akkor!

Segítség a válaszadásban:
Minden keresztény megújulást azok a szentek kezdeményeztek, 
akik komolyan vették a gazdag ifjúról szóló történetet! 
Gondoljunk Assisi Szent Ferencre, 
aki a szegénységet úrnőjének, nővérének nevezi! 
Gondoljunk a mi Szent Erzsébetünkre, korunkban Teréz Anyára, stb.

Ma nekünk is fel kell tenni ezt a kérdést: mit kell tennem, hogy elnyerjem az örök életet? El
kell gondolkodni azon, hogy nekünk milyen válaszaink vannak ebben az istentelen világban,
ahol bizony a mi döntésünk az egyetlen kovász!

A mi keresztény életünk az egyetlen fény ebben a sötétségben!
Ijesztően nagy a felelősségünk!

Felelősségünk terhe kisebb lesz, ha Krisztus nyomába szegődünk!

+  A M E N  +
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